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PREDMET:  Vijećničko pitanje – odgovor, daje se 
 
Vijećnik Gradskog vijeća Grada Labina Piero Glavičić (IDS-ISU) je na 20. redovnoj sjednici 
Gradskog vijeća Grada Labina održanoj 11. listopada 2023. godine postavio vijećničko pitanje: 
 
“Prvo vijećničko pitanje odnosi se na novu poreznu reform koja dolazi sa 1.01.2024., a odnosi 
se na ukidanje prireza u gradovima i općinama. Tako da moje pitanje glasi: da li će odnosno 
morat će Grad Labin ukinuti prirez, a da li će se s time stopa oporezivanja odnosno poreza na 
dohodak povećati, smanjiti ili ostati ista. Drugo pitanje odnosi se na “novo oporezivanje” 
privatnim iznajmljivačima iako mislim da to nije novo oporezivanje. Do sada je bilo nekih 1,99 
eura po m2. Samo će se pomaknuti ova granična točka od 5 eura. Zanima me šta Grad misli 
po tome, da li će ostaviti isto, da li će povećati cijenu i kako će se to odnositi na iznajmljivače 
i da li će biti razlika između iznajmljivača koji koriste objekte, kuće za odmor kroz cijelu godinu 
ili povremeno žive. Tako da privatni iznajmljivači imaju nekakvu informaciju. Volio bi možda 
istaknuti da sve te nekakve odluke o oporezivanju uvijek dolaze za 2024., a većina 
iznajmljivaća već je izrazilo svoje cijene za 2024., podigla zbog inflacije i sada dolazi novi 
namet tako da, bojim se da ne bi to išlo u nedogled povećavanje cijena pa da ostane netko i 
prazan.” 
 
Odgovor je na sjednici Vijeća dao gradonačelnik Valter Glavičić: 
 
„Ja ću si dozvoliti slobodu da ta dva pitanja spojim u jedno jer su jednostavno pitanja koja su 
nerazdvojiva. Sada su u tijeku pripreme za proračun, za prijedlog proračuna za 2024. godinu. 
U tijeku su pripreme i za rebalans tekućeg proračuna, za 2023. godinu. Svjesni smo da, koliko 
bi mi svi htjeli, jednostavno taj iznos novca nikada nije dovoljan, a s druge strane smo svjesni 
da je donesena jedna odluka od strane Vlade Republike Hrvatske koja je na prvu vrlo pozitivna. 
Ima tendenciju, u konačnici da spusti odlučivanje na gradove i općine što u principu 
pozdravljam. Međutim moramo biti svjesni da je ta odluka donesena sada na taj način da, 
konkretno za grad Labin, što je pitao vijećnik Glavičić, znači ukidanje prireza koji je bio 6%. 
Šest posto na godišnjoj razini cca nama znači da u 2024. godini bespovratno odlazi 300.000 
eura otprilike, za red veličine. 300.000 eura prihoda, onih općih, najkorisnijih, da ih tako 
nazovem jer se mogu koristiti u bilo koju namjenu sukladno Zakonu o proračunu. S druge 
strane moramo biti svjesni da 300.000 eura znači da bi se neki programi trebali ugasiti. Znam 
da svi skupa težimo da imamo neke nadstandarde koje svi skupa krpamo na način da se iz 
proračuna odnosno iz džepova građana financiraju stvari koje centralna država ne pruža 
građanima i koje polagano ukida već desetljećima prema nama i onda mi plaćamo puno stvari 
za koje vi ovdje kao vijećnici postavite pitanje. Onda mi kažemo da ćemo razmotriti. Nešto od 
tog se odobri, nešto se ne odobri. Ali to je ta masa sa kojom mi djelomično možemo zakrpati 
loše funkcioniranje zdravstvenog sustava, loše funkcioniranje socijalnog sustava u državi, loše 



funkcioniranje prometa u državi i puno stvari koje mi kao Istra, odnosno što mi želimo imati u 
ovom gradu. Da bi mi to nadoknadili, prvu priliku koju nam je Vlada dala je dala to da dvije 
klase poreza koje danas odnose 20% odnosno 30% za više plaće, možemo u onim razredima 
ili smanjiti ili podignuti. Obzirom da smo izgubili prirez jasna je nakana kamo bi sve to skupa 
trebalo ići. Međutim odluka koju će Grad Labin napraviti, na prijedlog gradonačelnika je da 
nećemo dizati poreze. Nećemo dizati poreze tako da možemo to najaviti. Obzirom neće biti 
izmjene, neće biti niti odlučivanja na Gradskom vijeću. Da se spuštaju porezi ili dižu, bila bi to 
jedna zasebna odluka. To znači da će građani imati nešto veću plaću iako na žalost to neće 
biti neko veliko dizanje. Radi se o 15-ak, 20 eura, u vrh glave, ovisno o visini plaće građana. 
Opet smo na tragu odgovaranja. I dalje će nam faliti taj novac, a rekli smo da nećemo ukidati 
programe i onda ćemo pokušati nadoknaditi svugdje na prihodovnoj strani. Ne u jednom 
zahvatu nego na puno manjih stvari gdje možemo malo pripomoći proračun. Pogotovo tamo 
gdje se stvaraju veliki prihodi, a porezna stopa oporezivanja je minimalna ili skoro nikakva. 
Pričamo o 1,99 eura po m2. Znamo koje su cijene iznajmljivanja. Znamo da je tu polu sivo 
tržište i država je sada digla mogućnost zakonsku, da više maksimalna stopa oporezivanja ne 
bude 1,99 eura po m2 nego da bude 5,0 eura po m2. Mi ćemo sigurno razmotriti prijedlog. 
Znamo da veliki novac dnevno, tjedno, mjesečno, godišnje trošimo u ulaganje u infrastrukture 
da uopće može držati taj turizam. Pitanje se odnosi konkretno ne na iznajmljivače nego na one 
koje iznajmljuju kuće za odmor. Ne pričamo sada o apartmanima nego pričamo o kućama za 
odmor. Labin nema toliko puno kuća za odmor kao neke druge jedinice lokalne samouprave. 
Nećemo moći tu jako puno nadoknaditi, ali sigurno da ćemo o tom prijedlogu razmišljati i vidjeti 
na koji način možemo. Na neki način moramo, kad već moramo ulagati u svu tu infrastrukturu 
u selima gdje inače nije bilo toliko puno prometa jako puno su oštećene ceste. Svaki put ovdje 
razgovaramo o tome da su nerazvrstane ceste u vrlo lošem stanju, i jesu. Sve to dragi moji 
treba to nekako napraviti i popraviti. Imamo odluku ili ćemo pustiti da sve ide tamo gdje ne 
želimo da ide ili ćemo segmentalno to popravljati. Da bi sve to napravili moramo imati novac, 
a taj novac moramo uzeti tamo gdje se stvara i koji je djelomično uzrok tog problema na tim 
cestama, na svim infrastrukturama, od rasvjete i svega toga skupa. Tako da definitivno da, a 
koliko, to ćemo još vidjeti.“ 
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